
Pracovná skupina pre bravčové mäso, 14. november 2022

Miesto stretnutia:  COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 14. novembra 2022

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre bravčové mäso

Predsedal: Predsedal António Tavares (PT)

Podrobný popis aktivity:

Činnosť predsedníctva (stratégia pre bravčové mäso)

Hlavná činnosť predsedníctva pracovnej skupiny sa teraz zameriava na strategický plán pre
budúcnosť odvetvia. C-C vytvorili strategický dokument, ktorý bol schválený počas septembrových
prezídií a následne bol predstavený Komisii. Tá ho uvítala a ocenila jeho štruktúru.

Ďalšou témou diskusie bolo znižovanie emisií skleníkových plynov, pričom táto téma je zahrnutá do
strategického dokumentu C-C. Zástupcovia Komisie počas rokovania zdôraznili potrebu
„neprodukovať príliš na export pri súčasnej potrebe dovozu krmív (sóje)“. Predsedajúci upozornil
Komisiu na nízku domácu spotrebu v EÚ, prípadné obmedzenie vývozu by spôsobilo ťažkosti odvetvia
na domácom trhu.

Predseda a podpredseda pracovnej skupiny sú aj členmi podskupín európskej platformy pre dobré
životné podmienky zvierat. Predseda označil rokovanie svojej podskupiny za extrémne ťažké
vzhľadom na účasť tzv. nezávislých expertov, ktorí však podľa predsedajúceho pravdepodobne majú
väzby na neziskové organizácie.

Aktualizované informácie o AMO (prezentácia DG SANTE)

Zástupca Komisie prezentoval mapu s aktuálnym výskytom AMO vo svete:



Tohtoročnú situáciu v EÚ označil za relatívne pokojnú, výskyty v jednotlivých štátoch boli
nasledovné:

Celkovo v roku 2022 došlo v EÚ k poklesu výskytu o cca 50 000 prípadov u diviakov a o 7 000
u ošípaných oproti roku 2021. Za najväčšiu výzvu označil nákazy na veľkú vzdialenosť. CZ PRES
usporiadalo na tému boja proti AMO konferenciu, Komisia usporiadala interné rokovanie o vývoji
vakcíny, na budúci rok plánuje usporiadať spolu s členskými štátmi špecifické vzdelávacie semináre
o AMO. Komisia pracuje aj na revízii nariadenia o AMO.

Diskusia:

Predsedajúci upozornil, že úspešný boj s nákazou je nezlučiteľný s aktuálnym znižovaním finančnej
podpory členským štátom.

Zástupca Komisie odmietol komentovať rozpočet pre boj proti AMO, Komisia však sľubuje viac



kompetencií a nástrojov, ktoré budú mať členské štáty k dispozícii hneď, ako bude prijaté nové
nariadenia o AMO.

ES zástupca upozornil na rozličné pravidlá biologickej bezpečnosti v chovoch v jednotlivých štátoch,
podľa neho treba stanoviť minimálne harmonizované požiadavky z dôvodu obchodných vzťahov
s tretími krajinami. Odporučil zavedenie napr. špeciálnych kontrol kontajnerov z Číny, lebo vírus,
zistený v IT je iný než v iných štátoch EÚ a existuje podozrenie, že bol zavlečený z Číny.

Zástupca Komisie uviedol, že Komisia nemá ambície zavádzať jednotné pravidlá v oblastiach
nedotknutých AMO, takúto právomoc majú členské štáty.

IT reprezentant odporučil zavedenie európskeho programu, ktorý bude všetky štáty nútiť aktívne
kontrolovať populáciu diviakov, čo by pomohlo riešiť problém s AMO.

Situácia na trhu (vrátane krmív)

Predsedajúci referoval o zasadnutí skupiny pre predpoveď situácie na trhu s bravčovým mäsom,
zámerom Komisie je usporadúvať zasadnutia raz do roka, čo je podľa neho málo.

Takmer všetky zúčastnené štáty referovali o poklese spotreby bravčového mäsa, iba FI referovalo
o zvýšení. Ceny zostávajú na vysokej úrovni, na vývoj má veľký vplyv aj Čína, ktorá teraz mäso zas
nakupuje, ale situácia sa opäť môže zmeniť.

Diskusia:

DK reprezentant referoval o poklese počtu chovaných ošípaných v DK o takmer 10 %, dôvodom sú
vysoké ceny vstupov. Vzhľadom na to, že dôjde k zníženiu objemu bravčového na trhu EÚ, očakáva sa
skôr pozitívny vývoj. Problémom sú nedávne voľby, pričom nová politická väčšina bude požadovať
uvalenie dane z CO2 na primárnu produkciu. Metodika výpočtu takejto dane zatiaľ nie je známa.

IE reprezentant informoval o svojej účasti na COP27, kde sa diskutovalo najmä o uhlíku a uhlíkovej
dani. Upozornil, že zavedenie dane z uhlíka v DK bude precedens pre všetky štáty.
AT reprezentant referoval o situácii v DE a AT. V DE sa očakáva pokles porážok na jatkách o 50 %.
Dôvodom je, že minister poľnohospodárstva plánuje dramaticky zmeniť chovné systémy, obchodné
reťazce plánujú v nadchádzajúcich 5 rokoch odoberať produkciu len od poľnohospodárov, ktorí
disponujú priestorom pre zvieratá o 100 % väčším, než požaduje príslušná legislatíva. Situácia v AT
je relatívne pozitívna, odvetvie je dosť propagované, naviac, aktuálne vysoké spotrebiteľské ceny
hydinového a hovädzieho mäsa zlepšujú situáciu bravčového. V nadchádzajúcich 1-2 rokoch preto
v AT očakávajú stabilizáciu doterajšieho trendu poklesu spotreby bravčového mäsa.

ES reprezentant referoval o 1 % poklese produkcie a upozornil, že situácia v DE ovplyvní celú EÚ.

Medzinárodný obchod

Kórea akceptovala princíp regionalizácie EÚ. Sekretariát sa usiluje, aby rovnaký prístup zaujalo aj
Japonsko.

Austrália: sekretariát C-C pripravuje text so zhrnutím hlavných bodov vývoja, dokument bude
rozoslaný príslušným pracovným skupinám. Ďalšie kolo rokovaní prebehne vo februári.

Brazília: po voľbách v Brazílii, v ktorých bol za prezidenta zvolený ľavicový exprezident Lula da Silva,
je zo strany EÚ väčší záujem dosiahnuť pokrok v dohode. Sekretariát bude vývoj sledovať.



Dobré životné podmienky zvierat

V rámci tohto bodu  sekretariát referoval o plánovanom zverejnení revidovaných právnych predpisov
EÚ o dobrých životných podmienkach zvierat, ktoré by mala Komisia zverejniť na konci roku 2023.
Úrad EFSA už vydal stanovisko k dobrým životným podmienkam zvierat počas transportu – malých
prežúvavcov, koňovitých, dobytka, ošípaných a domácich vtákov a králikov prepravovaných
v kontajneroch. Podľa sekretariátu však stanovisko EFSA k preprave ošípaných nezohľadňuje žiadne
externé štúdie, iba vlastné stanoviská, čo je neakceptovateľné a v tomto zmysle sekretariát zašle
nesúhlasný list.

V rámci procesu prípravy revidovanej legislatívy Komisia vytvorila podskupiny európskej platformy
pre dobré životné podmienky zvierat. C-C je zastúpená v 2 podskupinách – pre dobré životné
podmienky ošípaných a pre označovanie dobrých životných podmienok. Predsedajúci ešte raz
upozornil na predkladané nerealistické návrhy, na ktoré však reaguje zvyčajne sám, čo
pravdepodobne spôsobí problém a Komisia návrhy pri príprave zohľadní.

Aktuálny stav revízie smernice o priemyselných emisiách

Dňa 5. 4. 2022 Komisia zverejnila návrh revidovanej smernice o priemyselných emisiách,  novinkou
je rozšírenie oblasti pôsobnosti smernice – po novom budú do nej zahrnuté všetky poľnohospodárske
podniky zaoberajúce sa chovom dobytka, ošípaných a hydiny s viac než 150 dobytčími jednotkami
(LSU).

Vo výbore ENVI je spravodajcom Radan Kanev (BG, EPP), návrh jeho stanoviska sa snaží byť
kompromisom – navrhuje prahovú hodnotu 300 LSU. Vo výbore AGRI je spravodajcom  Benoit
Lutgen (BE, EPP), návrh bol predstavený 24. 10. 2022. V ňom požaduje vyradenie podnikov
zaoberajúcich sa chovom dobytka z oblasti pôsobnosti smernice a zachovanie súčasných prahových
hodnôt (cca 600 LSU) pre chovy ošípaných a hydiny. Podľa sekretariátu bol návrh spravodajcu vo
výbore podporený takmer jednomyseľne (až na ľavicu).

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.

 


